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ACTA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT

Acta núm.: 9/2017
Caràcter:  extraordinari
Data: 3 d’agost de 2017
Hora que comença:  18:00 hores
Hora que acaba: 18:44 hores
Lloc: Sala de Plens de l'Ajuntament

PRESIDEIX

Annabel  Moreno Nogué, alcaldessa de la corporació 

REGIDORS ASSISTENTS

Primer tinent d’alcalde: Ramon M. Vinyes Vilà 
Segon tinent d’alcalde: Josep Manel Nogueras Iglesias 
Tercera tinent d’alcalde: Isabel Roig Casas 
Quart tinent d’alcalde: Joaquim Mas Ferré 
Cinquè tinent d’alcalde: Jordi Muñiz Palmero
Laia Martín Romano
Estanislau Fors Garcia, 
Xavier Masgrau Gonzàlez
Susanna Mir Julià, 
Soraya Real Iglesias 
Joan Miquel Llodrà Nogueras
Gerard Termes Serra 
Belén Quintero Aragon, 

EXCUSA LA SEVA ASSISTÈNCIA

Carles Sala Parra
Viviana Pérez Clausen
David Caldeira Bacardit

ACTUA COM A SECRETARIA

Amparo Martín Muyo, secretaria de la corporació.

I hi assisteix la interventora, Sra. Mònica González Serra.

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació expedient modificació de crèdit 11/2017 sota la modalitat de suplement de crèdit 
i crèdit extraordinari.
2. Aprovació de l'expedient de reconeixement extrajudicial de crèdit número 6/2017.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

L’alcaldessa, Sra.  Annabel Moreno,  obre la sessió.

1. APROVACIÓ EXPEDIENT MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 11/2017 SOTA LA 
MODALITAT DE SUPLEMENT DE CRÈDIT I CRÈDIT EXTRAORDINARI

El Sr. Ramon Vinyes  dóna compte d’aquesta proposta:

Crèdit extraordinari

Atès que els crèdits extraordinaris es regulen a l’article 177 del RD legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i als articles 35 
a 38 del Reial decret 500/90, de 20 d’abril, que desenvolupa el capítol 1r, títol IV, en matèria de 
pressupostos.

Atès que de conformitat amb l’article 36 de l’esmentat Reial decret 500/90, els mitjans o 
recursos que han de finançar el suplement de crèdit i el crèdit extraordinari són: el romanent 
líquid de tresoreria, nous o majors ingressos efectivament recaptats que els previstos al 
Pressupost o anul·lació o baixa de crèdits d’altres partides del pressupost no compromeses, 
les dotacions de les quals es considerin reduïbles sense pertorbació del servei. Els crèdits 
extraordinaris i els suplements de crèdit per a despeses d’inversió podran finançar-se  a més 
amb operacions de préstec.

Vista la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament d’Arenys de Mar de l’exercici 2016 amb un 
romanent de tresoreria per a despeses generals positiu per import de 4.254.454,28 euros, 
restant disponible una vegada tramitades les modificacions de crèdit 2/2017, 5/2017, 8/2017 i 
9/2017 un romanent de tresoreria de 3.132.627,71 euros.

Atès que les baixes de crèdit que financen projectes d’inversió procedeixen de projectes amb 
finançament afectat per la qual cosa és necessari, d’acord amb l’article 47.5 del Reial decret 
500/90, de 20 d’abril, desistir totalment o parcialment d’iniciar o continuar l’execució de la 
despesa.

Atès que, d’acord amb l’art 35 RD 500/1990, de 20 d’abril, i amb la memòria d’Alcaldia, hi ha 
despeses específiques i determinades que no poden demorar-se fins a l’exercici 2018 i per a les 
quals no existeix  crèdit pressupostari, tal com s’explica en l’esmentada memòria de l’alcalde-
president. 

Vista la memòria de l’alcaldessa.

Atès que la proposta de modificació ha d’ésser sotmesa a l’aprovació del Ple de l’Ajuntament.

Vistos els informes de Secretaria i d’Intervenció 

És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- Desistir de continuar l’execució de la despesa que a continuació es detalla:

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Projecte Denominació Aplicació Descripció Import
Org. Prog. Eco.

2013/2/ESPOR/2 MESURES 
CORRECTORES 
PROTECCIÓ CONTRA 
INCENDIS PAV 3

82 3420 62202 EDIFICIS ESPORTS    62.552,84

TOTAL    62.552,84

SEGON.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit 11/2017 sota la modalitat de crèdit 
extraordinari finançat mitjançant la concertació d’un operació de crèdit, amb romanent de 
tresoreria per a despeses generals, amb excés de finançament afectat i amb anul·lacions o 
baixes de crèdit d’aplicacions del pressupost no compromeses, les dotacions de les quals es 
consideren reduïbles sense pertorbació del servei segons el detall següent:

CRÈDIT EXTRAORDINARI

AplicacióProjecte Denominació
Org.Prog.Eco.

Descripció Import

2017/2/CULTU/2EDIFICIS I ALTRES 
CONSTRUCCIONS

60 3330 62200EDIFICIS I ALTRES 
CONSTRUCCIONS

  1.150.000,00

TOTAL    1.150.000,00

FINANÇAMENT ALTES INGRESSOS
Projecte Denominació Aplicació Denominació Import

Org.Eco.
2016/8/URBAN/1EXCÉS FINANÇAMENT 

PROJECTE 
2012/2/URBAN/1 
COBERTURA D'UN 
TRAM DE LA RIERA DEL 
PARE FITA

21 87010 ROMANENT DE 
TRESORERIA PER A 
DESPESES AMB 
FINANÇAMENT AFECTAT

    47.166,05

2015/8/URBAN/1PROJECTE 
2007/2/URBAN/9 UASU 
16 PORTIMAR

21 87010 ROMANENT DE 
TRESORERIA PER A 
DESPESES AMB 
FINANÇAMENT AFECTAT

    50.000,00

2016/8/PROCE/1 EXCÉS FINANÇAMENT 
PROJECTE 
2010/2/PROCE/1 PROCÉS 
PARTICIPATIU I ALTRES 
PROJECTES

21 87010 ROMANENT DE 
TRESORERIA PER A 
DESPESES AMB 
FINANÇAMENT AFECTAT

     8.070,26

21 91301 PRÉSTECS REBUTS A LLARG 
TERMINI D’ENS DE FORA 
DEL SECTOR PÚBLIC

    713.707,84

21 87000 ROMANENT DE 
TRESORERIA PER A 
DESPESES GENERALS

   268.503,01

TOTAL   1.087.447,16

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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BAIXES DE CRÈDIT 
Projecte Denominació Aplicació Descripció Import

Org.Prog.Eco.
2013/2/ESPOR/2MESURES 

CORRECTORES 
PROTECCIÓ CONTRA 
INCENDIS PAV 3

82 3420 62202EDIFICIS ESPORTS    62.552,84

TOTAL    62.552,84

TERCER.- Aprovar la distribució dels agents receptors i emissors del finançament a què es 
refereix el punt  segon d’aquesta proposta d’acord amb el següent: 

Crèdit extraordinari 

Altes
Projecte Descripció Import
2017/2/CULTU/2 EDIFICIS I ALTRES CONSTRUCCIONS 167.789,15

Finançament
Projectes tipus 8 : (sense despesa incorporada a pressupost, només ingressos afectats)

Projecte Romanent afectat Agent Descripció  Import 
2016/8/URBAN/1EXCÉS DE FINANÇAMENT 

PROJECTE 2012/2/URBAN/1 
COBERTURA D'UN TRAM DE LA 
RIERA

A65587198 CATALUNYA BANC 
SA PROJECTES 
INVERSIÓ 2012

     47.166,05   

2015/8/URBAN/1PROJECTE 2007/2/URBAN/9 UASU 
16 PORTIMAR

G08169815CAIXA DE 
CATALUNYA 
PRESTEC 2008

     50.000,00   

2016/8/PROCE/1 EXCÉS FINANÇAMENT PROJECTE 
2010/2/PROCE/1 PROCES 
PARTICIPATIU I ALTRES PROJECTES

A08000143 BANC DE SABADELL 
SA PROJECTES 2015

          501,40   

2016/8/PROCE/1 EXCÉS FINANÇAMENT PROJECTE 
2010/2/PROCE/1 PROCES 
PARTICIPATIU I ALTRES PROJECTES

A48265169 BBVA PRÉSTEC 2010 
PROJECTES

       6.513,29   

2016/8/PROCE/1 EXCÉS FINANÇAMENT PROJECTE 
2010/2/PROCE/1 PROCES 
PARTICIPATIU I ALTRES PROJECTES

A65587198 CATALUNYA BANC 
SA PROJECTES 
INVERSIO 2012

          891,01   

2016/8/PROCE/1 EXCÉS FINANÇAMENT PROJECTE 
2010/2/PROCE/1 PROCES 
PARTICIPATIU I ALTRES PROJECTES

G08169815CAIXA DE 
CATALUNYA 
PRESTEC 2009

          164,56   

2013/2/ESPOR/2 MESURES CORRECTORES 
PROTECCIÓ CONTRA INCENDIS 
PAV 3

A08000143 BANCO DE 
SABADELL SA 
PROJECTES 2013

     62.552,84

Finançament    167.789,15

QUART.- Exposar al públic aquest acord mitjançant anunci al Butlletí Oficial de la Província 
de Barcelona i al tauler municipal d'anuncis durant un termini de quinze dies hàbils, per tal que 
els interessats puguin examinar i presentar reclamacions davant del Ple de l'Ajuntament.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Si durant aquest període de temps d'exposició al públic no s'han presentat reclamacions, la 
modificació de crèdit es considerarà aprovada definitivament i, altrament, les haurà de resoldre 
el Ple en el termini d'un mes a comptar des de l'acabament de l'exposició al públic.

CINQUÈ.- Publicar, un cop aprovada la modificació un resum d’aquesta per capítols al tauler 
municipal d'anuncis i al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.

Sra. Belén Quintero: Nosotros votaremos en contra de la modificación de crédito que se 
presenta hoy a este Pleno. Votaremos en contra porque no creemos que sea ni el momento ni 
la forma de adquirir otro edificio. ¿Es necesario?  ¿Tenemos claro que necesitamos otro 
edificio? El gobierno actual quiere comprar un edificio precioso, un  edificio que si pregunta a 
los arenyenses si lo quieren, es posible que tengan una respuesta afirmativa. Claro que si se lo 
preguntan y hacen la consulta que ustedes prometieron que harían  y les explican todos los 
costes y todas las consecuencias que pueda tener, puede que corran el riesgo de que salga que 
no y por esto creo que no hacen la consulta, en la cual en campaña electoral tanto se incidió. 
Una manera  delicada de engañar a los ciudadanos. Usted hablaba  de expropiar el edificio y 
ahora vamos a gastarnos 1.300.000 euros, más impuestos, más todos los gastos de 
constitución etc.  sin contar  los aproximadamente 6.000 euros que cuesta este Pleno. Usted  
dijo por activa y por pasiva que en agosto no habría Pleno y resulta que ahora por urgencia, 
una urgencia que no sé dónde está, tenemos que llevar a Pleno la modificación de crédito 
pudiéndose hacer en setiembre, aunque se hubiese retrasado todo 20 días. No creo que 
después de esperar  tantos años  resulte que ahora los propietarios por 20 días no estarían de 
acuerdo.

Al final han decido que se pagara en tres partes: 600.000 en el 2017, 400.000 en el 2018 y 
300.000 en el 2019. Que no tengamos ningún problema, porque han firmado un convenio 
según el cual si no se pudiera llevar a cabo el resto de pagos perderíamos todo lo entregado. Si 
el 2018 no pudiéramos pagar los 400.000 euros el 30 de enero, porque hay una fecha fijada, 
perderíamos los 600.000 entregados en el 2017. También destacar que durante el periodo de 
aplazamiento el Ayuntamiento no podrá poner un pie en el edificio y mientas tanto la 
biblioteca seguirá donde está, pequeña, pero ahí seguirá. Porque, a todo esto, ¿alguien 
recuerda que la biblioteca se ha quedado pequeña o es que esto no preocupa a nadie?

Ustedes en su PAM, Plan d’actuació municipal, a todo color decían: “Portar a terme el trasllat 
de la biblioteca a un nou espai que doni solucions a les demandes i  necessitats dels usuaris 
perque torni a ser un referent comarcal, en el període d’execució 2017-2019”. Imagino que 
tienen claro que esto no se cumple. ¿O puede que sí? ¿En el PAM  sale que querían comprar las 
Clarisses? Yo no he sabido encontrarlo. Tanto exigir PAM  y cuando lo tenemos no se le hace 
caso.

Trasladémonos al 2019. Van a pagar 3.000.000 para  acondicionar el edificio para tener una 
espectacular Casa de les Lletres. Esto es lo que tendrán que decirles a les persones que se 
acerquen a los Servicios Sociales a pedir ayuda para una vivienda social: “Lo siento, no tenemos 
pisos sociales pero dentro de diez años tendremos una biblioteca espectacular”. Y a nuestros 
trabajadores, ¿qué les han contado? A los funcionarios de la casa, a estos que no se les hace la 
valoración de puestos de trabajo porque dicen que no hay dinero (y no digan que es culpa del 
Gobierno de España o de la ASAL, que no les deja subir la masa salarial, porque saben 
perfectamente que hay maneras y argumentos para hacerlo, lo que creo es que faltan ganas de 
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hacerlo), ¿qué les han dicho? ¿O no les han dicho nada a ellos tampoco? ¿Se les consulta? 
Imagino que no.

Creo que están cometiendo muchos errores pero este va a traernos consecuencias. No sé si 
podré dormir tranquila cuando tenga  que cerrar  los presupuestos de los próximos años. A 
ver de dónde se saca el dinero, a ver que partidas se disminuyen. Veremos con el tiempo. 
Personalmente creo que estamos hipotecando todo el municipio.

Sr. Gerard Termes: El grup municipal de la CUP ja avancem que hi votarem en contra. No 
és cap sorpresa, la CUP sempre hem estat en contra de gastar quasi 1,5M€ per comprar un 
edifici que no sabem si el necessitem. I no sabem si el necessitem perquè encara no s’ha 
elaborat un pla d’equipaments on, a part d’inventariar tots els immobles i equipaments públics 
actuals i les seves característiques, se’n defineixi els possibles usos, les inversions en 
manteniment i reformes que caldrà fer-hi a mitjà i llarg termini, les necessitats de nous 
equipaments que tindrem a Arenys a mitjà i llarg termini, etc. I si un cop redactat, el pla 
d’equipaments ens revela que ens cal un edifici com les Clarisses, doncs endavant, no ens hi 
oposarem pas, però de moment, així a ull, el que veiem és que actualment l’Ajuntament ja 
disposa d’un equipament apte per ubicar-hi la biblioteca, com és el Xifré, i també disposa 
d’altres immobles i equipaments infrautilitzats per respondre a les necessitats de la vila.

 El resum seria: si tenim edificis en desús, per què comprar-ne de nous, en aquest cas, les 
Clarisses?  Potser perquè alguns partits d’aquesta sala van imaginar ja fa temps ubicar la 
biblioteca a les Clarisses, que juntament amb altres serveis a l’entorn a la literatura formarien 
la Casa de les Lletres, una idea bonica però que, ubicada a les Clarisses, requeriria un esforç 
econòmic molt important. Aquesta mateixa idea es pot traslladar al Xifré amb una inversió 
segurament força inferior tenint en compte les característiques de l’edifici, fins i tot tenint en 
compte instal·lar-hi, per exemple, unes escales automàtiques per facilitar-hi l’accés, i que 
també donarien servei als usuaris del CAP i als alumnes del Maragall i l’Institut.

Però bé, aquest és un debat que tindrem quan es faci la consulta sobre la ubicació de la 
biblioteca. Ara el que ens ocupa i ens preocupa és que aquest govern gasti tants diners per 
comprar un edifici que encara no té un ús definit. I ens preocupa sobretot pels temps que 
corren, que encara no hem superat la crisi i els mateixos que la van provocar ja s’han inventat 
una nova manera d’estafar-nos: la bombolla del lloguer. I l’única manera de contrarrestar 
aquesta nova bombolla, que ja la tenim aquí, és oferint habitatge públic. Així que, posats a 
invertir en totxo, preferiríem que amb aquest 1,45M€ es compressin 10 habitatges per posar-
los en lloguer públic en comptes de comprar un edifici que no tenim clar per a què servirà.

Ja que estem parlant d’una quantitat gran de diners, el millor que es podria haver fet per 
decidir si es compren o no les Clarisses, com s’hauria de fer sempre amb les decisions 
importants a llarg termini, és consultar-ho als vilatans.

Sr. Estanislau Fors:  Nosaltres sí que estem a favor  de comprar  les Clarisses, però d’aquí a 
aprovar definitivament la compra han de passar moltes coses. En el dia d’avui hi ha dos partits 
a l’oposició, que són la CUP i el PP, que per diferents raons hi estan en contra i, per tant, 
necessiten els nostres vots.

Respecte a la pregunta de per què ens gastem aquests diners, creiem que hi ha hagut un avenç 
important en el sentit que és molt millor de gastar-se els diners no en patrimoni i el sòl sinó en 
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altres coses. Majoritàriament aquesta modificació de crèdit será amb romanent. Nosaltres 
hauríem intentat comprar-ho tot a crèdit. Amb totes aquestes partides que deixem de tenir, 
creiem que no ens deixaran, ni per vinculació, treure diners. 

Hem millorat en que modificació de crèdit es millor que les que hi havia abans. Tenim un 
informe actualitzat, per tant això és el que demanàvem nosaltres. La urgència ve perquè el 
Govern s’ha reunit amb TUCTAM i han parlat d’uns acords de tres mesos. Per tant, el 26 de 
setembre de 2017 ho hem de tenir tot solucionat. Nosaltres els vam demanar que ens 
tinguessin en compte en les negociacions.

Avui hi votarem en contra perquè creiem que no calia fer-ho d’aquesta  manera. Tot i així, 
d’aquí al 26 de setembre podem asseure’ns a negociar. Tot que hi ha hagut millores respecte al 
que vam dir i vostès hi estant treballant, encara hi ha coses a millorar. Si TUCTAM el que vol 
és cobrar, hauria de deixar que cobressin les monges perquè nosaltres no aixecarem la mà  
per donar uns diners a un particular.

Sr. Ramon Vinyes: Començaré pel que ha comentat el Partit Popular sobre què passa si la 
Biblioteca queda petita, i si això és una solució per als equipaments. Jo li podria dir què ha s’ha 
fet o s’està fent per solucionar el problema de la Biblioteca, perquè com a mínim hi ha una 
proposta de la compra d’un equipament, i ja saben quina és. I no pas no fer res i començar a 
fer demagògia. Poso alguns exemples. Primer de tot diu que potser no podrem pagar l’any que 
ve. El que li estem dient és que aquest any pagarem el primer i el segon tram i al gener de l’any 
que no pagarem res ens quedarà per posar-hi 300.000 euros, que podríem treure del 
pressupost ordinari de l’Ajuntament. Sap quina era la millor solució? Amb els beneficis de 
l’Ajuntament pagar-lo. però amb la llei del PP no es pot fer. Primer ens hem d’endeutar perquè 
no podem pagar la compra amb aquests diners que tenim de benefici , però amb  aquestes 
normes del Partit Popular, que beneficien més les caixes que els ajuntaments, ens trobem com 
ens trobem. Hi havia una altra solució que era utilitzar el patrimoni del sòl, però aquest tema 
podia portar algunes diferències. Al final hem pensat en aquesta solució d’agafar un crèdit de 
700.000 euros, i és el que farem.

Un altre element. Diu el Partit Popular que no poden fer la valoració de personal, no tenen 
diners per la  LRSAL. Està claríssim el que diu la llei, la massa salarial, independentment de com 
vagi l’Ajuntament i la seva situació, no pot augmentar, això no s’ho ha inventat aquest govern,  
això s’ho inventa el Partit Popular. Separem la massa salarial d’altres conceptes. Nosaltres l’any 
que ve estem disposats a passar de la massa salarial, ja veurem què farà vostè. Per tant aquest 
és el concepte, la massa salarial, no la situació de si tenim benefici o endeutament.

La CUP diu que no veuen la necessitat de comprar aquest equipament. Jo entenc que algú es 
pugui plantejar com ho fem. L’Ajuntament no veu normal que els Serveis Socials estiguin en 
uns barracons. L’Arxiu municipal és petit, tant l’històric com l’administratiu, i no és normal que 
no pugui créixer. L’atenció al ciutadà no té prou espai per atendre la gent. L’Escola d’Adults no 
la podem tenir oficial perquè no tenen un local propi. Els PTT han de canviar cada dia de lloc 
perquè no tenen un local per a ells. Tot això no és normal. La solució no és el Xifré,  no dóna 
per a tot. 

Però aquest Ajuntament necessita un espai que sigui cèntric per posar-hi la Biblioteca, que ens 
ha quedat petita. No s’oblidin que cada mes estem pagant 1.000 euros pel lloguer de la sala. 
Potser per algú això no és important però per aquest govern sí, i després d’haver-ho estudiat 
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s’ha considerat que les Clarisses era un punt important per tenir-hi la  Biblioteca o un altre 
equipament. Si al final  la Biblioteca ha d’anar en una altra banda,  no ens tanquem en això, 
podem fer una consulta per preguntar on van els equipaments, però hi ha la necessitat d’un 
altre equipament. L’edifici de les Clarisses no només és una solució per a uns equipaments que 
ens fan falta al municipi sinó que urbanísticament és una peça que ens enllaça la Riera amb el 
CAP, amb el Xifré i amb el Maragall, és una peça que ens connecta, un espai verd que tindrem. 
Quan el P-8 es desenvolupi alguns diran  que ja no ens queden zones verdes a tocar del poble, 
doncs què més que tenir enmig del poble una zona d’esbarjo, un pulmó  verd a tocar, entre 
l’Arenys de dalt i l’Arenys de baix?.

Sra. Belén Quintero: Lo único que he dicho es la realidad. Me han venido a pedir un piso 
social y les digo que no tenemos pero que vamos a comprar un edificio. Esto no es demagogia, 
es la pura realidad. Me duele tener unos vecinos que me están pidiendo ayuda  y no poder 
ayudarles y que tengamos que pagar este edificio.

En el tema del equipamiento, hagamos un plan bien hecho para ver si hacen falta tantos 
edificios, y destinemos los edificios que tenemos. En las Clarisses tenemos que invertir más de 
3.000.000 de euros para arreglar el edificio, Yo no sé qué números han hecho ni que 
posibilidades de equipamientos de edificios hay. A mí me parece una barbaridad. Si me estoy 
equivocando con los años lo veremos, no saque el lado oscuro de la demagogia, yo creo que 
es bastante real lo que he dicho.

Sr. Gerard Termes: Bé, estic d’acord amb el regidor Sr. Vinyes que ha comentat que fan 
falta espais nous, insisteixo en el que he dit, que abans de fer una despesa  gran per comprar 
un edifici,  potser que fem un pla d’equipaments ben fet i mirem si necessitem aquest edifici o 
no. Pot ser que sí que el necessitem, però hi ha edificis que no s’hi fa res i que algun dia s’hi 
haurà de fer alguna cosa i necessitarem diners per fer-ho. Fem un pla d’equipaments i sabrem 
en què ens cal gastar-nos els diners, si cal comprar les Clarisses o no, així anirem sobre segur.

Sr. Ramon Vinyes:  Miri, jo plans d’equipaments n’he vist tres. El govern té molt clares les 
necessitats. Si després d’un pla d’equipaments i de discutir arribem a la conclusió que hem de 
comprar les Clarisses  i ja no podem comprar-les, l’oportunitat ja ha passat En el cas de l’edifici 
de la Guàrdia Civil el problema és que ha d’anar a terra, està afectat i s’ha de recular no s’hi 
pot fer cap actuació. Per tant no podem comptar-hi en el pla d’equipaments. I la Biblioteca no 
pot anar-hi perquè ha d’estar en un lloc cèntric, és un motor cultural i educatiu.

El posicionament del Partit Popular el veig clar. No l’havia vist com una hooligan de la compra 
de les Clarisses però tampoc com una hooligan anti Clarisses. Si vostè té interès que hi hagi 
habitatges, el que havia de dir és que, tenint l’Ajuntament uns diners de patrimoni del sòl, ho 
hauríem de desenvolupar i procedir a posar-nos d’acord i fer habitatges socials, i no barrejar 
les coses.

L’alcaldessa:  Tots els governs, des que van marxar les Clarisses, han intentat comprar 
l’edifici, no és un caprici d’aquest govern. Nosaltres, quan vostès estaven el govern, vèiem bé 
que es fes. És cert que jo, quan no s’arribava a un acord, vaig proposar que s’expropiés l’edifici, 
però ara no cal perquè hem arribat a un acord amb la propietat i el Bisbat de Girona, que és 
qui fa de mentor de tota aquesta operació. 
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Junts per Arenys deia que no vol que negociem amb TUCTAN però és que  TUCTAN és el 
propietari ens agradi o no, i qui avala tota aquesta operació és el Bisbat de Girona; els acords 
es van prendre al Bisbat amb la presència del bisbe de Girona.

L’Ajuntament d’Arenys de Mar tenim un superàvit que no podem utilitzar sinó per pagar 
deutes que no tenim, i això és per la Llei Montoro. Tots estem d’acord que hem de tenir 
habitatges socials. Nosaltres apostem per adquirir habitatges buits i rehabilitar-los i utilitzar-
los  com a habitatges socials, però això ho farem amb els 3.500.000 euros que tenim destinats 
a això. Una cosa són els diners per comprar les Clarisses, o  els diners per fer la pista 
esportiva o els diners per fer una altra  cosa, i l’altra, els diners d’habitatge social. No estem 
traient diners d’habitatge social per comprar les Clarisses,  no toca fer el discurs de “es que 
vienen a pedir pisos y no se que decirles”. L’Ajuntament té prou capacitat per donar ajudes a  
aquestes persones.

El que no val és estar d’acord amb una cosa quan governes i dir que és una barbaritat quan no 
governes. I vostè sap que hem fet el Ple ara a l’agost perquè un partit ho va demanar així.  A 
nosaltres ens agradaria contractar més peons de neteja o més policies, però no podem perquè 
el seu partit no ens deixa. El que avui estem dient és que la Biblioteca es faci a les Clarisses o al 
Calisay, on surti a la consulta, perquè farem una consulta perquè mirar on va ubicada la 
Biblioteca. Jo penso que és una llàstima que en aquest punt, fa dos anys, tots estàvem d’acord 
en l’adquisició de les Clarisses. Que avui, no sé per quin motiu, votin en contra, em sorprèn i 
no m’agrada perquè penso que tots estem aquí per intentar que surtin les coses. A nosaltres 
ens està costant molt portar a terme aquesta operació, i la fem,  pensem que hem de tirar-la 
endavant perquè és un bé per al poble.

Sra. Belén Quintero: Solo quiero decirle una cosa, nunca he estado a favor de  comprar  las 
Clarisses, ni cuando estaba gobernando. Entiendo que  no se puede hacer una compra así. El 
Sr. Vinyes me ha llamado hooligan, pero nunca he estado a favor. Hubo una oportunidad para 
adquirir el edificio sin coste alguno, allí sí que me gustaba la situación de la negociación. No me 
gusta pagar ese dinero sin saber si es necesario ese edificio para el pueblo de Arenys, sin 
valorar si hay otras  maneras de solucionarlo.  

L’alcaldessa:  El “sin coste” no era “sin coste” era una operació urbanística que era fer tot de 
pisos el voltant del convent de les Clarisses. Per tant, sí que hi havia un cost. Pas a pas anirem 
fent.

Sotmesa aquesta proposta a votació 

Vots a favor:   Sra. Annabel Moreno Nogué, , Sr. Josep Manel Nogueras Iglesias, Sra. Isabel 
Roig Casas, Joaquim Mas Ferré, Sra. Laia Martín Romano, Sr. Ramon Vinyes Vilá i Sr. Jordi 
Muñiz Palmero  

Vots en contra: Sr. Estanislau Fors Garcia, Sr. Xavier Masgrau Gonzàlez, Sra. Susanna Mir 
Julià, Sra. Soraya Real Iglesias, Sr. Joan Miquel Llodrà Nogueras i Gerard Termes Serra i Belen 
Quintero Aragon

En existir un empat s’efectua una segona votació en què resulta el següent:
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Vots a favor:   Sra. Annabel Moreno Nogué, Sr. Josep Manel Nogueras Iglesias, Sra. Isabel 
Roig Casas, Joaquim Mas Ferré, Sra. Laia Martín Romano, Sr. Ramon Vinyes Vilá i Sr. Jordi 
Muñiz Palmero  

Vots en contra: Sr. Estanislau Fors Garcia, Sr. Xavier Masgrau Gonzàlez, Sra. Susanna Mir 
Julià, Sra. Soraya Real Iglesias, Sr. Joan Miquel Llodrà Nogueras i Gerard Termes Serra i Belén 
Quintero Aragón

En conseqüència la proposta s’aprova amb el vot de qualitat de l’alcaldessa

2. APROVACIÓ DE L'EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE 
CRÈDIT NÚMERO 6/2017

El Sr. Ramon Vinyes  dóna compte d’aquesta proposta:

Atès que l’article 26.1del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, recull que amb càrrec als crèdits 
de l’estat de despeses de cada pressupost sols podran contraure’s obligacions derivades 
d’adquisicions, obres, serveis i demés prestacions o despeses en general que es realitzin en 
l’any natural del propi exercici pressupostari (art. 176.1 TRLRHL). En el punt segon s’estableix 
que malgrat el que disposa l’apartat anterior, s’aplicaran als crèdits del pressupost vigent, en el 
moment del seu reconeixement, les obligacions següents: (...), c) les obligacions procedents 
d’exercicis anteriors a què es refereix l’article 60.2 del present Reial decret.

Vist que l’article 60.2 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, estableix que correspon al Ple 
de l’Entitat el reconeixement extrajudicial de crèdit, sempre que no existeixi consignació 
pressupostària (...)

Vist que les obligacions que es volen aprovar amb càrrec a aplicacions de l’exercici 2017 
corresponen a despeses realitzades durant l’exercici 2016 i que no tenien consignació 
pressupostària i havent-se realitzat els treballs i subministraments per part de les empreses que 
a continuació es relacionen es proposa procedir a la seva aprovació per tal d’evitar un 
enriquiment il·lícit per part de l’Ajuntament.

Vist l’article 18.3.2 de les Bases d’execució del vigent Pressupost que estableix que quan el 
reconeixement d’obligacions sigui conseqüència necessària de la realització efectiva d’una 
despesa en exercicis anteriors, sense que s’hagi autoritzat el compromís d’aquesta despesa i 
sense que existeixi consignació pressupostària , després de la incoació de l’oportú expedient 
en què hi consta tots els informes necessaris, la seva aprovació correspon al Ple.

Vist l’informe de l’àrea corresponent i l’informe conjunt d’Intervenció 93/2017

Vist que segons el que disposa l'article 217 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, correspondrà al Ple 
resoldre la discrepància quan els reparaments: 

a) Es basin en la insuficiència o inadequació del crèdit
b) Es refereixin a obligacions o despeses l’aprovació de les quals sigui de la seva 

competència. 

És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS:
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PRIMER.- Resoldre la discrepància i aixecar el reparament efectuat per la Intervenció 
municipal.

SEGON-. Aprovar l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdit número 6/2017, 
amb càrrec al pressupost de l’exercici 2017, per import de 10.905,70 euros, que conté les 
següents relacions de factures (F/2017/55 i F/2017/62), autoritzant, disposant i reconeixent les 
obligacions (ADO) de les despeses que es detallen:

Sr. Estanislau Fors:  Nosaltres, com que no estem al govern, ens abstindrem. Simplement 
entenem que aquests expedients extrajudicials formen part del funcionament de l’Ajuntament. 
Quan vostès estaven a l’oposició ens martiritzaven, recordin-se de tot el que ens deien. 

Sotmesa aquesta proposta a votació s’ha aprovat amb el sentit del vot següent:

Vots a favor:   Sra. Annabel Moreno Nogué, Sr. Josep Manel Nogueras Iglesias, Sra. Isabel 
Roig Casas, Joaquim Mas Ferré, Sra. Laia Martín Romano, Sr. Ramon Vinyes Vilá i Sr. Jordi 
Muñiz Palmero  

Abstencions: Sr. Estanislau Fors Garcia, Sr. Xavier Masgrau Gonzàlez, Sra. Susanna Mir Julià, 
Sra. Soraya Real Iglesias, Sr. Joan Miquel Llodrà Nogueras, Sr. Gerard Termes Serra i Sra. Belén 
Quintero Aragón

I atès que no hi ha més assumptes a tractar l’alcaldessa aixeca la sessió  a les 18:44 hores, de la 
qual cosa jo, la secretaria, en dono fe.

Vist i plau
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La secretaria                                                                           L’alcaldessa
Amparo Martín Muyo                                                             Annabel Moreno Nogué
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